
Protokół Nr XIV/07 
z XIV Sesji Rady Powiatu 

w Ustrzykach Dolnych 
z dnia 29 września 2007 r 

 
 
 
 Posiedzenie XIV  Sesji Rady Powiatu rozpoczęło się o godz. 14.00 w sali 
narad siedziby Starostwo Powiatowego w Ustrzykach Dolnych według 
poniŜszego porządku obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja z działalności Poradni Psychologiczno Pedagogicznej. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zaciągnięcie kredytu długoterminowego 
2) wprowadzenia zmian w budŜecie powiatu na 2007 r 
3) zaciągnięcie zobowiązania na 2008 r z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań realizowanych przez Powiatowy Zarząd Dróg  
4) przyjęcia „Lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną na 

lata 2007 – 2012” 
5) zgody na zabezpieczenie prawidłowego wydatkowania środków na 
realizację zadania pn. „OŜywienie turystyki transgranicznej poprzez 
modernizację sieci komunikacyjnej” w ramach Programu Inicjatywy 
Wspólnotowej  INTERREG III A Polska – Republika Słowacka 2004 - 
2006 

6. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
7. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
8. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad. 1. 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Otwieram XIV Sesję Rady powiatu i stwierdzam, Ŝe na 15 radnych jest 
obecnych 14 radnych ( lista obecności w załączeniu), w związku z tym obrady 
są prawomocne. Następnie  Przewodniczący pyta czy są jakieś uwagi odnośnie 
porządku obrad? 
Propozycji  zmian nie było. 
 
 



Ad. 2 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji został przez niego przeczytany  
i podpisany do, którego nie miał zastrzeŜeń, znajduje się on w Biurze Rady i był 
do wglądu Pań i Panów Radnych.  
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.3  
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Informacja z działalności 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
 
Proszę Panią Monikę Kowalczyk – Kierownik Wydziału Organizacyjnego, 
Kultury i Zdrowia o przedstawienie tej informacji. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4  
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Obecnie  przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Informacja z działalności 
Poradni Psychologiczno Pedagogicznej. 
 
Proszą Panią Alinę DŜoń – Plamowską – Dyrektor Poradni Psychologiczno  
 Pedagogicznej o zabranie głosu. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.5 pkt.1 
 
Przewodniczący rady Pan Piotr Korczak 
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Proszę Pana Starostę o zabranie głosu. 
 



Głos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior  
 
Po raz kolejny występujemy do Wysokiej Rady o wyraŜenie zgody na 
zaciągnięcie kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu, który wg 
wyliczeń wystąpi w czwartym kwartale. Powód to niedoszacowany budŜet „na 
wejściu” szczególnie wydatki dla oświaty, utracone dochody z tytułu opłat za 
kartę pojazdu w związku z obniŜką tych opłat z 500 zł do 75 zł, które stanowiły 
w całości dochody powiatu. Na nic zdały się protesty starostów i Związków 
Powiatów Polskich aby w jakiś sposób zrekompensować utracone dochody. 
Zostawiono nas z tym problemem samym sobie. 
W oświacie zabraknie 46 tyś. zł, w roku ubiegłym brakowało 80 tyś. Dość duŜe 
nakłady przeznaczone były na inwestycje; między innymi: winda i wymiana 
części okien w SP ZOZ , adaptacja budynku „PAN” dla Starostwa, remont drogi 
w Łobozewie. Za trzy tygodnie robiona będzie droga do Teleśnicy oraz ujęcie 
wody dla Domu Pomocy Społecznej w Moczarzch. 
Z tych powodów do końca roku braknie 1.360.000, które musimy uzupełnić 
kredytem. Rozpoczęliśmy juŜ prace nad budŜetem na 2008 r 
 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak  
 
Komisja BudŜetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Czy ktoś z państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania odnośnie tej uchwały. 
Uwag ani pytań do projektu nie było, dlatego podał projekt pod głosowanie.  
 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
13 głosów ”za” 1 głos „wstrzymujący”. Uchwała w załączeniu. 
 
 
Ad. 5 pkt.2 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie powiatu na 2007 r 
 
Proszę Panią Barbarę Pabis o zabranie głosu. 
 
Proponuje się zwiększyć budŜet powiatu o kwotę 721 919.00 zł w  wyniku 
dodania: w dochodach kredytu na kwotę 1.360.000.00 zł , 61919.00 zł tytułem 
dochodów szkół z dzierŜawy, najmu, odsetek bankowych oraz zmniejszenia 
dochodów o kwotę 300.000.00 zł z opłat komunikacyjnych ( karta pojazdu ), 
które po zmianie przepisów zostały obniŜone z 500 zł do 75 zł i do końca roku 



nie spłyną do budŜetu. Zmniejszyć teŜ naleŜy dochody o  400 tyś. zł, które miały 
być uzyskane ze sprzedaŜy składników majątkowych. Jak się okazało plan na 
tym paragrafie nie zostanie wykonany. 
Zwiększone dochody uzyskane w wyniku w/w działań proponuje się 
przeznaczyć na: drogi – 100 tyś. 
Starostwa Powiatowe – 100 tyś gdyŜ w planach wydatki były zaniŜane. 
Szkoły – 521.909.00 zł 
 
 
 
Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu 
uchwały? 
 
Głos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski  
 
Jako członkowie Komisji Rolnictwa mieliśmy spotkanie z Panem Dyrektorem 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego i Panią Księgową. Po 
dłuŜszej dyskusji stwierdziliśmy, Ŝe  wszystko było w porządku, Ŝe gdyby 
subwencja, która nam się naleŜy  była, gdyby Dyrektorzy innych szkół nie 
wykradali sobie dzieci, to teraz nie trzeba było nam tych 300 tyś. zł. Proszę 
Dyrektorów Szkół  aby doszli do porozumienia, aby nie robili sobie na złość  
i nie wykradali sobie dzieci, bo największa subwencja jest dla Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowawczego. 
Niewiadomo dlaczego wiele dzieci woli pójść do liceum niŜ do szkoły średniej 
w Ustjanowej, czy uwaŜają Ŝe jest jakaś ubezwłasnowolniona, a przecieŜ dla tej 
szkoły subwencja teŜ jest wyŜsza niŜ dla Liceum. Zwracam się równieŜ z prośbą 
do Pana Starosty aby koszty remontu budynku przy ul. Bełskiej się nie 
zwiększały trzeba zaoszczędzić trochę środków i mieć je na dopłaty unijne. 
Jeszcze mam jedną propozycję do Pana Zygmunta Krasowskiego, W latach 
ubiegłych jak nadzorował on szkoły  to prowadził pięknie dokumenty. KaŜda 
szkoła , prawie kaŜdy uczeń miał swoje zdjęcie i przeszłość. Mam prośbę aby 
Pan Krasowski jeszcze w tym roku zrobił plan szkół, bo są tacy nauczyciele 
którzy mają iść na emeryturę to jeszcze zostają. Jest duŜo spraw, które naleŜy 
poprawić.    
 
Głos zabiera Pan Radny Tadeusz Kocur 
 
Chciałbym tylko sprostować , Ŝe nie ma w Ustjanowej Szkoły Średniej jest  
w Ustrzykach Dolnych i jest to Bieszczadzki Zespół Szkół Zawodowych. 
 
 
W związku z tym, Ŝe wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania. 



 
Udział w głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
13 głosów „za” 1 głos „wstrzymujący”. Uchwała w załączeniu. 
 
Ad.5 pkt. 3 
 
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 
 
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały  
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 2008 r. z przeznaczeniem na 
sfinansowanie zadań realizowanych przez Powiatowy Zarząd Dróg. 
 
Głos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior 
 
Jest to uchwała, która pozwoli Powiatowemu Zarządowi Dróg ogłosić przetarg 
na zimowe odśnieŜanie dróg. 
 
Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu 
uchwały? 
 
W związku z tym, Ŝe wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały a następnie przystąpiono do głosowania. 
 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała  w załączeniu. 
 
Ad.5 pkt.4 
 
Przewodniczący Rad Pan Piotr Korczak 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia „Lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2007 -
2012” 
 
Proszę Panią Magdalenę Wojtasik o zabranie głosu. 
 
Głos zabiera Pani Magdalena Wojtasik Pracownik Socjalny Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie. 
 

Zgodnie z art. 112 ust. 13 ustawy o pomocy społecznej Rada Powiatu na 

podstawie wykazu potrzeb przedstawianego przez kierownika PCPR 

opracowuje i wdraŜa lokalne programy pomocy społecznej. W związku  



z powyŜszym Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Ustrzykach Dolnych 

przygotowało projekt „Lokalnego programu opieki nad dzieckiem i rodziną na 

lata 2007 -2012.”  Projekt ten został szczegółowo omówiony i zaakceptowany 

przez Zarząd Powiatu oraz Komisję Zdrowia i Polityki Społecznej . 

Opracowując powyŜszy program staraliśmy się jak najbardziej szczegółowo 

zdiagnozować środowisko naszego powiatu w zakresie problematyki opieki nad 

dzieckiem i rodziną posługując się przede wszystkim danymi PCPR oraz po 

konsultacjach z instytucjami, placówkami oraz organizacjami pozarządowymi 

działającymi na rzecz rodziny. Diagnoza ta obejmuję część społeczną oraz 

istniejącą na naszym terenie infrastrukturę zajmującą się problematyką pomocy 

dziecku i rodzinie. Ze względu na występujące w rodzinach naturalnych 

problemy opiekuńczo-wychowawcze, które często są konsekwencją np. 

bezrobocia, alkoholizmu sąd orzeka o pozbawianiu bądź ograniczeniu władzy 

rodzicielskiej i umieszczeniu dziecka w rodzinie zastępczej bądź placówce 

opiekuńczo – wychowawczej. PoniewaŜ Powiat Bieszczadzki nie posiada  

w swych strukturach placówek opiekuńczo –wychowawczych dzieci 

pozbawione opieki i wychowania rodziców z terenu Powiatu Bieszczadzkiego 

umieszczane są w placówkach opiekuńczo-wychowawczych na terenie innych 

powiatów. 

Poprzez przeprowadzoną diagnozę wypracowano cel strategiczny programu 

który brzmi: „ Zorganizowanie kompleksowego i sprawnego systemu opieki nad 

dzieckiem i rodziną w Powiecie Bieszczadzkim”. 

Cel ten chcielibyśmy osiągnąć w latach 2007 – 2012 poprzez realizację celów 

szczegółowym, którymi są: 

1. Tworzenie systemu wsparcia dziecka i rodziny w ich naturalnym 

środowisku. 

2. Wspieranie rozwoju róŜnych form rodzicielstwa zastępczego. 

3. Tworzenie systemu instytucjonalnych form pomocy dziecku i rodzinie. 



4. Organizowanie pomocy i wsparcia w procesie usamodzielniania się i 

integracji ze środowiskiem wychowankom opuszczającym niektóre typy 

placówek i rodziny zastępcze. 

5. Zapobieganie niedostosowaniu społecznemu i przestępczości wśród dzieci  

i młodzieŜy. 

Poszczególne cele szczegółowe składają się z zadań, których realizacja pozwoli 

na lepsze zrealizowanie poszczególnych celów szczegółowych a w 

konsekwencji celu strategicznego. Cel ten moŜe być osiągnięty, gdy zostanie 

stworzony sprawnie funkcjonujący system współpracy i komunikacji pomiędzy 

organizacjami i instytucjami świadczącymi pomoc rodzinie i dziecku na terenie 

powiatu bieszczadzkiego. Koordynatorem tego działania będzie Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie w Ustrzykach Dolnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu 

uchwały? 

Głos zabiera Pani  Radna Teresa Mikołajczak 

 

Odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego omówiliśmy 

ten projekt uchwały i uzyskał on naszą akceptację , ale w tej chwili po 

wystąpieniu Pani Dyrektor Aliny Plamowskiej wydaje mi się, Ŝe przeoczyliśmy 

sprawę tego, Ŝe przydałaby się  instytucja zajmująca wczesnym wspomaganiem 

rozwoju dziecka, która obejmowałaby opieką dzieci niepełnosprawne i ich 

rodziny. Proponuję aby ten program   został uzupełniony, być moŜe uda się 

pozyskać środki z zewnątrz. Pani Dyrektor wspomniała, Ŝe nie ma lokalu, ale w 

mojej ocenie trudniej pozyskać wykwalifikowaną kadrę , która w sposób 

specjalistyczny umiałaby zająć się tymi dziećmi. 

 



Glos zabiera Pani Magdalena Wojtasik – Pracownik Socjalny Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie 

 

JeŜeli chodzi o ten problem to został on przedstawiony Pani Dyrektor 

Plamowskiej na spotkaniu dotyczącym opracowywanej obecnie przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie Powiatowej Strategii rozwiązywania 

problemów społecznych i zostanie on w niej ujęty. 

 

Przewodniczący Rady pan Piotr Korczak 

 

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu 

uchwały? 

W związku z tym, ze więcej wniosków i uwag nie było Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały a następnie przystąpiono do głosowania. 

 

Udział w głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. 5 pkt.5 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

 

Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały w 

sprawie zgody na zabezpieczenie prawidłowego wydatkowania środków na 

realizację zadania pn. „ OŜywienie turystyki transgranicznej poprzez 

modernizację sieci komunikacyjnej” w ramach Programu Inicjatywy 

Wspólnotowej INTERREG III A Polska – Republika Słowacka 2004 – 2006  

 

Głos zabiera Pani Anna Krystian – Kierownik Wydziału Komunikacji  

i Drogownictwa 



 

Uchwała „w sprawie zgody na zabezpieczenie prawidłowego wydatkowania 

środków na realizację zadania pn. „ OŜywienie turystyki transgranicznej poprzez 

modernizację sieci komunikacyjnej”  w ramach Programu Inicjatywy 

Wspólnotowej INTERREG III A Polska – Republika Słowacka 2004 – 2006” 

jest wymagana jako załącznik do dokumentacji zakończonego zadania,  

zgromadzonej w Biurze Zarządzania Funduszami Europejskimi w 

Podkarpackim Urzędzie Wojewódzkim. W dniu 6 stycznia 2006 r zgodnie z 

warunkami zawartymi w umowie Nr IG-2004/ PL-SK/2.18/1.1/U-4/05 o 

dofinansowanie w/w projektu został złoŜony „weksel in blanco” na kwotę  

5 237.073,30 zł wraz z „deklaracją do weksla in blanco”na okres 5 lat i 2 

miesięcy od dnia zawarcia umowy . W wyniku przeprowadzonego audytu w 

Instytucji Pośredniczącej programu INTERREG III A PL-SK naleŜy uzupełnić 

dokumenty o podjętą uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody i złoŜenie załącznika 

w komplecie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

 

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu 

uchwały? 

 

W związki z tym, Ŝe więcej wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał 

projekt uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania. 

 

Dział w głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała w załączeniu. 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 



 

Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad tj. Interpelacje i zapytania 

radnych oraz odpowiedzi na nie. 

Czy w tym punkcie Panie i Panowie Radni chcą zabrać głos? 

 

Głos zabiera Pan Radny Franciszek Konopelski 

 

Martwi mnie przyszłość naszego powiatu. Jesteśmy bogaci, ale na przyszłość 

będziemy biedni. Budynek przy ul. Bełskiej jest piękny i po remoncie będzie 

sporo warty. Mam propozycję; Kopalnia Węglowa kupiłaby go za cięŜkie 

pieniądze. Zostańmy tutaj, a tamten budynek sprzedajmy jest on nie praktyczny 

jest tam ciasno, są wąskie schody nie ma parkingu. Ten budynek byłby dobry na 

jakiś ośrodek wypoczynkowy. Sprzedajmy go, a za te pieniądze będzie moŜna 

spłacić część długu. 

 

Głos zabiera Pani Radna Teresa Mikołajczak 

W jakim zakresie będzie wykonywany remont drogi Czarna – Polana. 

 

Głos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior 

Od dnia, w którym została oberwana ta droga cały czas zajmujemy się tą 

sprawą. Na chwilę obecną trwają ekspertyzy, była pierwsza grupa geologów, 

były przeprowadzane rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie i 

dowiedzieliśmy się, Ŝe ma być jeszcze jedna grupa geologów. Następnie 

wystosowaliśmy pismo do Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo 

oni są właścicielem drogi  to wskazali nam objazd do Czarnej następującą trasę 

Solina-Uherce - Ustrzyki Dolne – Czarna. Byliśmy równieŜ u Pana Marszałka 

Rzońcy, który bezpośrednio odpowiada za drogi wojewódzkie, ale on teŜ czeka 

na ekspertyzy. Na dzień dzisiejszy nie mamy odpowiedzi od Marszałka ani z 



Zarządu Dróg Wojewódzkich. Sprawą zaczęły interesować się media i moŜe 

będzie jakiś odzew w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś interpelacje,pytania. 

 

Głos zabiera Pan Radny Ryszard Urban 

Chciałbym zapytać o wynik konkursu na Dyrektora w Powiatowym Urzędzie 

Pracy. 

 

Głos zabiera Pan Starosta Krzysztof Gąsior 

Oddaję głos Panu Krasowskiemu, który był Przewodniczącym Komisji 

Konkursowej. 

 

Głos zabiera Pan Wicestarosta Zygmunt Krasowski 

 

Został ogłoszony konkurs, na konkurs wpłynęło 2 oferty. Po analizie formalnej, 

która miał miejsce 17 września br. 1 osoba nie spełniła warunków formalnych , 

natomiast druga osoba została dopuszczona do rozmowy kwalifikacyjnej i 

dzisiaj ta rozmowa się odbyła Z przeprowadzonej rozmowy zostanie spisany 

protokół i zostanie przedstawiony on Panu Staroście. Zdaniem Komisji osoba, z 

którą była przeprowadzana rozmowa nie spełnia warunków, aby zostać 

Dyrektorem w Powiatowym Urzędzie Pracy.  

 

Przewodniczący rady Pan Piotr Korczak 

 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś interpelacje pytania ? 

 

Glos zabiera Pan Radny Franciszek Konpelski 



 

Przedostatni artykuł Pana Szewczyka mówi o opłacie marszałkowskiej za śmieci 

która ma obowiązywać od 1 styczna 2008 r  z 15 zł ma wzrosnąć  do 75 zł. 

Proszę Pana przewodniczącego, Pana Starostę Pana Wójta z Czarnej zróbcie 

jakiś protest, bo tak nie moŜe być. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

 

Przechodzimy do kolejnego porządku obrad tj. wolne wnioski i zapytania 

radnych. 

Czy w tym punkcie Panie i Panowie Radni chcą  zabrać głos? 

Wolnych wniosków i zapytań nie było. 

Korzystając z okazji , Ŝe na sali obecni są  Pan Julian Czrnecki, Pan Marek 

Andruch, Pan Wiesław Stebnicki są to kandydaci na Posłów do Sejmu 

chciałbym Ŝyczyć im powodzenia.  

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam posiedzenie XIV Sesji 

Rady Powiatu w Ustrzykach Dolnych. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała                                                    Przewodniczący Rady Powiatu 

Anna Wolniewicz       Piotr Korczak 

 

   



 


